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Berndt Karlsson M  
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Leif Axelsson SD  
Johanna Bäckström Wörmke SD Carina Lindestål  
Jan Johansson - Daniel Lundgren  
Marko Raiskio - Thomas Forsell  
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Anders Svensson -  
Sven-Arne Ericsson SD  
Peter Bohman SD  
Marie Louise Svensson SD  
Georgios Toris  SD  
Lena Granath         V Lena Fyhr  
Mohsen Alterkawi V Stig Gustavsson  
Fredrik Jonasson V  
Mats Rydman V  
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Rebecka Englund KD  
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Charlotte Sternell C  
Magnus Larsson C Anette Rogö  
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§ 110   

Val av justerare 

Kommunfullmäktiges beslut 
Rolf Lindström (M) och Rebecka Englund (KD) utses att tillsammans med ordförande justera dagens 
protokoll.  
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§ 111  

Fastställande av dagordning 

Kommunfullmäktiges beslut 
§ 120 utgår, i övrigt godkänns utskickad dagordning.  
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§ 112  Dnr KS 2024/000164-11 

Allmänhetens frågestund 21 oktober 

Dagens sammanträde  
Inga frågor från allmänheten har inkommit till dagens sammanträde.  
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§ 113  Dnr KS 2024/000616-1 

Delårsbokslut augusti 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
Delårsbokslut per 30 augusti 2024 fastställs. 

Ärendet 
Delårsbokslut per 31 augusti 2024 inklusive årsprognos för 2024 sammanställs. Periodens resultat 
för den kommunala förvaltningen uppgår till +193,4 miljoner kronor. Periodens resultat för koncernen 
uppgår till +238,2 miljoner kronor.   
 
Årets resultat för år 2024 avseende den kommunala förvaltningen prognosticeras till +86,1 miljoner 
kronor, en budgetavvikelse på 133,9 miljoner kronor. Skatteintäkter och generella statsbidrag 
beräknas inbringa 13,6 miljoner kronor mer än budgeterat. Avvikelsen på skatteintäkter och 
generella statsbidrag beror främst på positiv avvikelse på delarna inkomstutjämning och kommunal 
fastighetsavgift i de generella statsbidragen. Finansnettot prognosticeras inbringa en positiv 
avvikelse med 69,8 miljoner kronor, där ingår en post med orealiserade realisationsvinster avseende 
finansiella omsättningstillgångar med 80,7 miljoner kronor. 
 
Inom verksamhetens nettokostnader finns negativa avvikelser i prognos jämfört med budget på 
tekniska kontorets avgiftsfinansierade verksamheter med -4,6 miljoner kronor och inom 
socialnämnden med -17 miljoner kronor. Inom kommunstyrelsens verksamheter, 
samhällsbyggnadsnämnden och bildningsnämnden finns positiva avvikelser i prognos jämfört med 
budget. Den positiva avvikelsen i prognos jämfört med budget på övrig finansiell verksamhet beror 
bland annat på lägre pensionskostnader än budgeterat. 
 
Investeringarna i den kommunala förvaltningen prognosticeras till 195,1 miljoner kronor för hela 
2024. Det är 73,4 miljoner kronor lägre än budgeterat. Investeringarna inom de avgiftsfinansierade 
verksamheterna beräknas bli 26,4 miljoner kronor lägre än budgeterat och där främst inom VA-
verksamheten. Investeringarna inom de skattefinansierade verksamheterna beräknas bli 47,0 
miljoner kronor lägre än budgeterat och där främst inom kommunstyrelsens verksamheter. 
 
Det finansiella målet för driften beräknas få god måluppfyllelse och det finansiella målet för 
investeringarna beräknas få hög måluppfyllelse.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenserna för barn och unga. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-10-15 § 251 att kommunfullmäktige bör fastställa delårsbokslutet 
per 30 augusti 2024.  

Dagens sammanträde 
Förtroendevald revisor Sylvia Borg redogör för revisorernas granskning av delårsrapporten enligt 
följande:  
 
”Vi, av fullmäktige utsedda revisorer, har uppdraget att årligen granska resultaten i delårsrapport och 
årsredovisning. Ansvaret för att upprätta dessa rapporter vilar på styrelsen.  
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Granskningen har utförts av sakkunniga som biträder revisorerna.  
 
Vår bedömning är baserad på en översiktlig granskning av delårsrapporten, inriktad på övergripande 
analys och inte detaljer i redovisningen. Granskningen har utförts enligt god revisionssed i 
kommunal verksamhet. I granskningen av delårsrapporten riktas fokus på om det finns 
förutsättningar att mål för god ekonomisk hushållning samt om balanskrav kommer att uppnås för 
helåret.  
 
Det saknas, i likhet med tidigare år, en övergripande analys av de verksamhetsrelaterade löftena 
kopplat till god ekonomisk hushållning. Vi har noterat att styrelsen beslutat att se över styrmodellen 
och att arbete pågår.  
 
Revisorernas samlade bedömning är följande:  

- Resultatet i delårsrapporten är förenligt med de finansiella mål som fullmäktige beslutat om 
samt delvis förenligt med de löften som framgår av fullmäktiges årsbudget.  

- Resultatet i delårsrapporten visar att balanskravet kommer att uppfyllas.”  
 
Ekonomichef Fredrik Thunberg redogör för ärendet och svarar på frågor.  
 
Berndt Karlsson (M) och Mathias Karlsson (KLP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-10-15 § 251 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Delårsbokslut augusti 2024 
Bilaga Nämndernas verksamhetsberättelse 
Bilaga Koncernens bolag och stiftelser 
Revisorernas bedömning av delårsrapporten 2024  
Sakkunniga biträdets yttrande om delårsrapport  
Revisionsrapport – Granskning av god ekonomisk hushållning  

Skickas till 
Ekonomiavdelningen 
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§ 114  Dnr KS 2024/000724-1 

Tilläggsbudget 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Socialnämnden tillförs 17 miljoner kronro för ökade placeringskostnader inom verksamheten OF 

(Omsorgen för personer med funktionsnedsättning) samt för att täcka resterade underskott för år 
2024. Finansiering sker genom att ianspråkta budgeten för pensionskostnader inom övrig 
finansiell verksamhet. 

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att kommunstyrelsens verksamheter tillförs 6,7 
miljoner kronor för att möjliggöra en fortsättning av sedan tidigare ingångna IOP-avtal samt för 
att täcka resterande underskott för år 2024. Finansiering sker genom att ianspråkta budgeten för 
pensionskostnader inom övrig finansiell verksamhet. 

3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att hemställan från Socialnämnden, 2024-09-25, 
§ 74, anses behandlad.  

Ärendet 
Kommunens delårsbokslut per augusti 2024 visar på ett positivt prognosticerat balanskravsresultat 
med 22,3 miljoner kronor. Resultatet enligt kommunens ekonomi- och verksamhetsstyrningsregler 
(innan finansiella poster) visar på ett underskott om 13,6 miljoner kronor. En tilläggsbudget föreslås 
fördelas via ombudgetering från posten pensionskostnader som i delårsbokslutet för augusti 2024 
prognosticerar ett positivt resultat mot budget med 45 mnkr. 

Hemställan från socialnämnden om utökade medel för 2024 efter prognostiserat 
underskott i delårsbokslut per augusti, 2024-09-25, § 74 
I delårsbokslutet per augusti 2024 visar Socialnämnden ett prognosticerat underskott med 17 
miljoner kronor. I samband med beslut om delårsbokslut hemställer socialnämnden 2024-09-25, § 
74, till kommunfullmäktige om utökade medel om 12 miljoner kronor för att möta placeringskostnader 
inom verksamheten OF (Omsorgen för personer med funktionsnedsättning). Se hemställan i bifogad 
paragraf. Socialnämnden redovisade vidare delårsbokslut och bakgrund till hemställan vid 
kommunstyrelsens sammanträde 2024-10-01, § 228.  

Prognostiserat underskott i delårsbokslut per augusti för kommunstyrelsens 
verksamheter (exklusive tekniska kontoret) enligt beslut 2024-10-01, § 229, samt 
förnyelse av IOP-avtal och föreningsstöd  
Kommunstyrelsens verksamheter visar ett prognosticerat underskott i delårsbokslut per augusti 
2024 på 3,2 miljoner kronor. Kommunfullmäktige föreslås tillföra kommunstyrelsens verksamheter 
(exklusive tekniska kontoret) 3,2 miljoner kronor för att täcka underskottet för 2024.  
 
Inom kommunstyrelsens verksamheter finns även ett antal IOP-avtal (Idéburet offentligt partnerskap) 
där kommunen träffat överenskommelser om samverkan inom strategiska områden. Ett antal avtal 
löper ut vid årsskiftet och behöver förnyas. Kommunfullmäktige föreslås därför tillföra 
kommunstyrelsen ytterligare 3,5 miljoner kronor för att möjliggöra en fortsatt samverkan via IOP-
avtal samt föreningsstöd. Med stöd av det positiva prognosticerade balanskravsresultatet finns det 
utrymme att finansiera utökningen på 3,5 miljoner kronor inom kommunens resultat som helhet. 
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Sammanfattning förslag till tilläggsbudget drift 2024 
Nämnd Budgetpost Belopp 
SN Ökade placeringskostnader OF 12 000 000 
SN Ökade kostnader 5 000 000 
KS Ökade kostnader 3 200 000 
KS IOP-avtal + föreningsstöd 3 500 000   

23 700 000 
 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Delar av föreslagen tilläggsbudget kan komma att få konsekvenser för barn och unga i kommande 
beslut av fördelning av medel.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-10-15 § 252 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  
1.   Socialnämnden tillförs 17 miljoner kronro för ökade placeringskostnader inom verksamheten OF 

(Omsorgen för personer med funktionsnedsättning) samt för att täcka resterade underskott för år 
2024. Finansiering sker genom att ianspråkta budgeten för pensionskostnader inom övrig 
finansiell verksamhet. 

2.   Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att kommunstyrelsens verksamheter tillförs 6,7 
miljoner kronor för att möjliggöra en fortsättning av sedan tidigare ingångna IOP-avtal samt för 
att täcka resterande underskott för år 2024. Finansiering sker genom att ianspråkta budgeten för 
pensionskostnader inom övrig finansiell verksamhet. 

3.   Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att hemställan från Socialnämnden, 2024-09-25, 
§ 74, anses behandlad. 

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-10-15 § 252  
Socialnämnden 2024-09-25 § 74 
Bilaga Delårsbokslut kommunstyrelsens verksamheter augusti 2024 
Bilaga Uppföljning balanserade medel 2022-2023 
Bilaga Uppföljning statsbidrag  

Skickas till 
Socialnämnden  
Kommunstyrelsen  
Kommundirektören  
Förvaltningschef kommunledningsförvaltningen  
Förvaltningsekonom kommunledningsförvaltningen 
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§ 115  Dnr KS 2023/001060-5 

Svar på motion nr 23/23 - Anhöriglägenhet eller 
övernattningsrum på våra äldreboenden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion nr 23/23 avslås med hänvisning till yttrandet från socialnämnden 2024-05-22, § 55. 

Ärendet 
I motion nr 23/23 har Mathias Karlsson (KLP) föreslagit att det ska göras en inventering av nuläget 
för att ta fram ett förslag på i vilka äldreboenden man lättast kan skapa en övernattningslägenhet. 
Motionären beskriver att om man inte bor i Oskarshamn och vill besöka en anhörig eller vän som bor 
på äldreboende måste man övernatta på hotell och det blir kostsamt om man ska göra besök 
varannan månad. Kustlandspartiet beskriver vidare att det i många bostadsrättsfastigheter finns en 
liten gästlägenhet som kan hyras för en rimlig avgift när anhöriga eller vänner kommer på besök.  
 
Motion nr 23/23 har remitterats till socialnämnden för yttrande.   

Yttrande från socialnämnden 2024-05-22, § 55   
För att tillskapa övernattningslägenheter skulle lägenheter i särskilt boende behöva omvandlas från 
särskilt boende till boende för anhöriga. All befintlig yta på nuvarande boenden används till den 
ordinarie verksamheten. På flera enheter saknas redan nu möjligheter till ordentliga 
personalutrymmen och förvaring. Som äldreomsorgen är uppbyggd finns ingen administration för att 
arbeta med bokning av övernattningslägenhet samt städning av ytterligare utrymmen. Att bedriva 
uthyrning av lägenheter till privatpersoner kan vidare inte anses ligga inom socialnämndens 
ansvarsområde. 
 
Motion nr 23/23 föreslås avslås med hänvisning till yttrandet från socialnämnden, 2024-05-22, § 55.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-09-10 § 160 att kommunfullmäktige bör avslå motionen med 
hänvisning till yttrandet från socialnämnden 2024-05-22 § 55.  

Dagens sammanträde 
Mathias Karlsson (KLP) yrkar bifall till motionen.  
 
Rolf Lindström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutsunderlag 
KS 2024-09-10 § 160 
Socialnämnden 2024-05-22 § 55  
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Motion 23/23 

Skickas till 

För kännedom: 
Motionären  
Socialnämnden  
 
 

  

Comfact Signature Referensnummer: 164628SE



     
    PROTOKOLL Sida 13 
    Kommunfullmäktige 
    Sammanträdesdatum 
    2024-10-21 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 116  Dnr KS 2023/001132-4 

Svar på motion nr 25/23 - Bygglovsbefriade 
tält/ställplatser 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion nr 25/23 avslås med hänvisning till yttrandet från samhällsbyggnadsnämnden 2024-04-16, § 
51.  

Ärendet 
I motion nr 25/23 föreslår Mathias Karlsson (KLP) att kommunen bör införa en kommunal policy om 
att undanta upprepade etableringar under säsong, maj-september, från bygglovsplikten. I motionen 
föreslås att kommundirektören får i uppdrag att ta fram ett fullständigt förslag på hur tält/ställplatser 
snarast kan införas som bygglovsbefriade åtgärder i Oskarshamns kommun. I motionen beskrivs att 
Kustlandspartiet vill att det ska vara tillåtet att sätta upp ett- till fem tält/ställplatser eller p-platser för 
husbil utan bygglov under en säsong det vill säga maj till september. Motionären menar att det borde 
likställas med andra åtgärder som till exempel altan, staket, solceller eller friggebodar som ibland 
vare sig kräver lov eller anmälan. I motionen tas också O-ringen upp som ett aktuellt evenemang.  

Yttrande från samhällsbyggnadsnämnden 2024-04-16, § 51  
I plan- och bygglagstiftningen med följdförfattningar preciseras om det man vill göra kräver bygglov 
eller anmälan. Många fastigheter omfattas även av en detaljplan som redovisar hur mark- och 
vattenområden inom planområdet får användas, vilket ligger till grund för bedömningen för hur man 
får bebygga en fastighet. Samhällsbyggnadskontoret gör den slutliga och individuella tolkningen 
utifrån åtgärden som önskas och den tänkta platsens förutsättningar i de enskilda fallen.  
 
Korttidsuppställning  
En vanlig uppställning, av till exempel ett tält eller en husvagn, under en semester som sker vid ett 
tillfälle räknas inte som en sådan varaktig etablering som kräver bygglov. Det är inte heller lovpliktigt 
att tälta i naturen, samhällsbyggnadskontoret hänvisar till allemansrätten. En uppställning får inte 
inverka negativt på friluftslivet, naturen eller medföra olägenhet för grannar.  
 
Etableringar längre än 3 veckor 
Önskar man att etablera något under en längre tid än 3 veckor så bedöms etableringens placering 
som varaktig och då krävs bygglov. Då kan ett alternativ vara att söka ett tidsbegränsat bygglov 
enligt 9 kap. 33 § PBL. Om tält, husvagnar o dylikt står uppställda längre än tre veckor/en semester 
så definieras de som ett byggnadsverk. Det vill säga en varaktig konstruktion som består av tak eller 
av tak och väggar, enligt 1 kap. 4 § PBL. En vanlig uppställning under en semester som sker vid ett 
tillfälle räknas inte som en varaktig etablering som kräver bygglov.  

Upprepade etableringar  
För en åtgärd som upprepas två eller fler år i följd finns lättnader i PBL. Enligt 9 kap. 9 § PBL kan  
man ansöka om bygglov av säsongskaraktär för åtgärder som behöver upprepas flera säsonger i  
rad. Om man har ett bygglov av säsongskaraktär så får åtgärden vidtas igen nästkommande år utan  
en ny bygglovsprövning, på villkor att det följer tidigare beviljat lov och sker inom ett år från det att 
åtgärden senast avslutades.  
 
De åtgärder som i motionen föreslås undantas under en period mellan maj-september varje år för att  
underlätta för besöksnäringen i Oskarshamns kommun kan inte likställas med de undantag som  
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redan finns i PBL för en- och tvåbostadshus. Vad gäller förslag att ändra på plan- och  
bygglagstiftningen hänvisar samhällsbyggnadskontoret vidare till Regeringskansliet, då  
samhällsbyggnadsnämnden inte kan frångå plan- och bygglagstiftningen med följdförfattningar.  
 
Parkering  
Om en eller två parkeringsplatser ska anläggas på en tomt där det finns ett en- eller tvåbostadshus,  
för fastighetens behov, krävs inte bygglov. Övriga parkeringsplatser kräver bygglov till exempel att 
anordna en parkering som inte har anknytning till fastighetens behov exempelvis ställplatser.  
Att anordna ställplatser är alltid bygglovspliktigt. Det definieras antingen som en parkering eller 
camping beroende på etableringens omfattning.  
 
Ibland kan lovplikt inträda trots att inga åtgärder behöver vidtas. Till exempel vid upplåtelse av 
markområde för camping eller husvagnsuppställning. Det som avgör är etableringens omfattning och  
frågan om det klassas som en yrkesmässig verksamhet, vilka båda delar är bygglovspliktiga.  
 
Avstånd  
Ett avstånd på 4 meter krävs mellan byggnader, husbilar, husvagnar, tält med mera för att 
säkerställa att brandspridningsrisken begränsas. Samhällsbyggnadskontoret hänvisar vidare till  
Räddningstjänsten Sydost för mer information om brandsäkerhet. 
 
Upplysning  
 
Andra typer av tillstånd  
Även om det inte krävs bygglov för en viss åtgärd så kan tillstånd, dispens eller anmälan enligt 
annan lagstiftning från andra myndigheter krävas. Till exempel strandskyddsdispens, tillstånd från  
Länsstyrelsen, tillstånd från Polis eller naturreservatföreskrifter med mera.  
Prata med dina grannar, du får inte vidta åtgärder som kan medföra betydande olägenhet för  
grannar. Samhällsbyggnadsnämnden har tillsyn enligt PBL och är skyldiga att utreda om någon  
överträdelse enligt PBL har skett när en anmälan kommer in. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden kommenterar också förslaget med följande yttrande gällande O-ringen: 
Tillfälliga etableringar under veckan för O-ringen har samhällsbyggnadskontoret informerat 
allmänheten om vid möte 21 februari 2024. Vid mötet informerades om att 
samhällsbyggnadskontoret inte kommer att kräva tillstånd eller lov vid insatser kopplat till O-ringen 
men att kontoret behöver veta vad åtgärden avser och var den lokaliseras, vem som är 
ansvarig/kontaktperson och en bild på att åtgärden är borttagen efteråt och marken återställd. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-09-10 § 161 att kommunfullmäktige bör avslå motionen med 
hänvisning till yttrandet från samhällsbyggnadsnämnden 2024-04-16 § 51.  

Dagens sammanträde 
Mathias Karlsson (KLP) yrkar bifall till motionen.  
 
Marie Holmgren (S) och Robin Hanzl (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Votering begärs och följande propositionsordning godkänns:  
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Den som röstar för kommunstyrelsens förslag röstar ja. Den som röstar för Mathias Karlssons (KLP) 
förslag röstar nej.  
 
Med 44 ja-röster mot 2 nej-röster har kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag. 
Se omröstningsresultat på sidan 16.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-09-10 § 161 
Tjänsteutlåtande, 2024-09-04 
Motion nr 25/23 
Samhällsbyggnadsnämnden 2024-04-16, § 51 

Skickas till  

För kännedom  
Motionären  
Samhällsbyggnadsnämnden  
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Ledamot 

 
Parti 

Tjänstg. ersättare 
JA NEJ 

 
AVSTÅR 

Andreas Erlandsson S  X   
Anita Hultgren   S  X   
Anton Sejnehed S  X   
Laila Naraghi S  X   
Sami Durmishi S  X   
Marie Holmgren  S  X   
Rickard Bäck S  X   
      
Jonas Brorsson S  X   
Catrin Alfredsson S  X   
Peter Wretlund S  X   
Patrik Wahlström S  X   
Elvis Prakatur S  X   
Elin Sejnehed  S Marie Louise Örn Lagerqvist  X   
Joakim Rylin S  X   
Frida Bergvall  S  X   
Lucas Lodge M Catarina Sabelström X   
Rolf Lindström M  X   
Connéelia Lundin M Kerstin Möller X   
Emil Jörgensen M  X   
Ylva Alexandersson M  X   
Ann-Charlotte Pernius Törnvall M     
Stefan Pettersson M  X   
Berndt Karlsson M  X    
Robin Hanzl M  X   
Pasquale Razzano M  X   
Mattias Bäckström Johansson SD  X   
Leif Axelsson SD  X   
Johanna Bäckström Wörmke SD Carina Lindestål  X   
Jan Johansson SD Daniel Lundgren  X   
Marko Raiskio SD Thomas Forsell  X   
Chahanna Olsson SD  X   
Anders Svensson SD  X   
Sven-Arne Ericsson SD  X   
Peter Bohman SD  X   
Marie Louise Svensson SD  X   
Georgios Toris  SD  X   
Lena Granath      V Lena Fyhr X   
Mohsen Alterkawi V Stig Gustavsson  X   
Fredrik Jonasson V  X   
Mats Rydman V  X   
Ingemar Lennartsson KD  X   
Rebecka Englund KD  X   
Per Tingström KD  X   
Charlotte Sternell C  x   
Magnus Larsson C Anette Rogö  X   
Mattias Karlsson KLP   X  
Linda Alakangas KLP Tobias Eriksson  X  
Pontus Welin  L Karl-Erik Gustavsson  X   

Yvonne Bergvall S  X   
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§ 117  Dnr KS 2024/000723-2 

Entledigande från politiska uppdrag - Georgios Toris 
(SD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Georgios Toris (SD) entledigas från uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige.  
 
2. Ny röstsammanräkning begärs hos Länsstyrelsen i Kalmar län.  

Ärendet 
Georgis Toris (SD) har avsagt sig uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige.  

Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges valberedning föreslår att kommunfullmäktige bör entlediga Georgios Toris (SD) 
från uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige samt begära ny röstsammanräkning hos 
Länsstyrelsen i Kalmar län.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på valberedningens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunfullmäktiges valberedning   
Avsägelse  

Skickas till 
Länsstyrelsen i Kalmar län  
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§ 118  Dnr KS 2024/000735-2 

Entledigande från politiska uppdrag - Oliver Jensen 
(C) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Oliver Jensen (C) entledigas från uppdragen som ersättare i kommunfullmäktige och 

ersättare i bildningsnämnden.  
2. Ny röstsammanräkning begärs hos Länsstyrelsen i Kalmar län.  
3. För tiden fram till 2026-12-31 väljs Susanne Sidenbäck (C) till ersättare i bildningsnämnden.  

Ärendet 
Oliver Jensen (C) har avsagt sig uppdragen som ersättare i kommunfullmäktige och ersättare i 
bildningsnämnden. 

Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges valberedning föreslår att kommunfullmäktige bör entlediga Oliver Jensen (C) 
från uppdragen som ersättare i kommunfullmäktige och ersättare i bildningsnämnden, begära ny 
röstsammanräkning hos länsstyrelsen i Kalmar län samt för tiden fram till 2026-12-31 välja Susanne 
Sidenbäck (C) till ersättare i bildningsnämnden.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på valberedningen förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunfullmäktiges valberedning  
Avsägelse  

Skickas till 

För kännedom: 
Bildningsnämnden  

För åtgärd: 
Länsstyrelsen i Kalmar Län  
Kommunstyrelsens kansli  
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§ 119  Dnr KS 2024/000582-1 

Interpellation till kommunalråd Andreas Erlandsson 
(S) - Om skräp som dumpas bredvid containrar som 
står uppställda på kommunens mark. 

Dagens sammanträde  
I interpellation från Leif Axelsson (SD) till kommunalråd Andreas Erlandsson (S) ställs följande 
frågor:  
 

1. Hur bedömer du situationen med den ökande mängden illegalt dumpade sopor på 
kommunens mark?  

 
2. Vilka blir de ekonomiska konsekvenserna för kommunen när Kretslopp Sydost tvingas 

hantera alla dessa illegalt dumpade sopor vid våra återvinningsstationer?  
 

3. Vilka konkreta åtgärder är du som kommunstyrelsens ordförande beredd att vidta för att 
stoppa det illegala dumpandet?  

 
4. Ser du, liksom jag, detta illegala dumpande vid våra återvinningsstationer som ett miljöbrott 

på kommunens mark, och hur tänker du i så fall agera för att bekämpa detta? 
 
Andreas Erlandsson (S) besvarar interpellationen enligt följande.  
 
Kretslopp Sydost har 18 återvinningsstationer i Oskarshamns kommun och dessa kontrolleras 
regelbundet, mellan perioden 1/1 till 1/9 i år genomfördes 637 planerade städtillfällen fördelade på 
behov vid respektive återvinningsstation. Totalt har det genomförts 7 extra tömningar i hela 
kommunen, utöver de ordinarie schemalagda tömningarna. Antal schemalagda städtillfällen varierar 
mellan ett tillfälle per vecka upp till fyra städtillfällen per vecka, beroende på behovet på respektive 
återvinningsstation.  
 
Kommunen genom vårt brottsförebyggande råd (BRÅ) arbetar med den lokala lägesbilden och 
kommunstyrelsen kommer också att besluta om åtgärder under 2024. Det finns inte i dagsläget 
denna problembild med som ett prioriterat område att jobba med. Men regelbunden kartläggning och 
analys av den lokala problembilden är grunden i vårt brottsförebyggande arbete. Det är utifrån 
dessa, som beslut om åtgärder fattas, som sedan följs upp och utvärderas. Allt i syfte att minska 
brottsligheten och främja tryggheten för kommunens invånare.  
 

1. Att det skulle vara ett ökande problem i vår kommun kan jag inte se i någon uppföljning.  
 

2. Det är Kretslopp Sydost som hanterar den ökande kostnaden att ta hand om felsorterat 
avfall och i förlängningen påverkar det alla abonnenter via renhållningstaxan. Det blir alltså 
inte en direkt kostnad för Oskarshamns kommun.  

 
3. Tillsammans med Kretslopp Sydost ser vi till att hålla återvinningsstationerna i ett städat 

skick och en bra miljö runt omkring vilket bidrar till att de allra flesta av oss som nyttjar 
stationerna hjälps åt att hålla i ordning. Inom några år kommer vi också börja med 
fastighetsnära insamling vilket betyder att du som boende ska kunna sortera 
förpackningarna hemma. I samband med införandet kommer beslut behöva tas om mängden 
återvinningsstationer som ska finnas i kommunen.  
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4. Alla brott som är begångna ska polisanmälas. Det är upp till oss som lever i en rättsstat att 
hjälpa till med detta.   

 
Leif Axelsson (SD) tackar för svaret och därefter följer en interpellationsdebatt där han själv, 
Andreas Erlandsson (S) och Anton Sejnehed (S) deltar.  
 

  

Comfact Signature Referensnummer: 164628SE



     
    PROTOKOLL Sida 21 
    Kommunfullmäktige 
    Sammanträdesdatum 
    2024-10-21 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 120  Dnr KS 2024/000701-1 

Interpellation till kommunalråd Lucas Lodge (M) - 
Angående Oskarshamns kommuns fortsatt 
försämrade företagsklimat 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet utgår.  
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§ 121  Dnr KS 2024/000734-1 

Interpellation till Bildningsnämndens ordförande 
Anton Sejnehed (S) angående prao i årskurs 8 

Dagens sammanträde  
I interpellation från Charlotte Sternell (C) till bildningsnämndens ordförande Anton Sejnehed (S) 
ställs följande frågor utifrån beslut om att elever i årskurs 8 ska erbjudas prao i kommunens 
verksamheter:  
 

1. Hur tycker du att detta beslut gynnar elevers möjligheter att skaffa sig en så bred bild som 
möjligt av yrkeslivet inför sitt gymnasieval?  

 
2. Näringslivets kompetensförsörjning är en väldigt viktig fråga som kommunen jobbat länge 

med, hur tycker du att beslutet stärker näringslivets kompetensförsörjning?  
 

3. Är du som nämndsordförande bredd att ompröva beslutet så att det blir möjligt för elever att 
genomföra sin prao både inom kommunal verksamhet och hos övriga näringslivet?  

 
Anton Sejnehed (S) besvarar interpellationen enligt följande:  
 

1. Oskarshamns kommun arbetar på många olika sätt för att stärka elevernas valkompetens så 
att de kan ta kloka beslut inför framtiden. Oskarshamns kommun har tillsammans med de 
kommunala bolagen över 100 olika yrken som eleverna kan upptäcka under sin prao. En 
prao hos kommunen och de kommunala bolagen kan därmed även fortsättningsvis visa upp 
en bred bild av olika yrken.  

 
2. Vi arbetar mycket med kompetensförsörjning för näringslivet, men också för att stärka 

elevers valkompetens. Oskarshamns kommun samverkar med näringslivet i flera frågor. I 
dialoger med näringslivet har de sett positivt på att kommunen ansvarar för praktikplatser för 
prao i årskurs 8 och att näringslivet kan svara för praktikplatser för prao i årskurs 9 samt 
arbetsplatsförlagd utbildning (APL) och lärling för högre åldrar.  

 
3. Formellt finns det inget beslut om förändrade regler för prao i årskurs 8. Det har först 

dialoger med näringslivet, studie- och yrkesvägledare, rektorer, verksamhetsledningen och 
central samverkansgrupp. Detta har resulterat i nya anvisningar till elever i årskurs 8. 
Huvudmannen som bestämmer över prao har inte tagit något beslut.  
 
Jag har inget emot att prao struktureras upp i ett samarbete och dialog mellan 
utbildningsanordnare och näringsliv. Jag kan förstå utmaningen för näringslivet att kunna ta 
emot alla samtidigt och att en viss prioritering mellan olika grupper kan behöva göras. För 
mig är det viktigt att det i alla system finns en viss flexibilitet och att vi gör bedömningar 
utifrån den enskilda elevens bästa.  

 
Charlotte Sternell (C) tackar för svaret, därefter följer en interpellationsdebatt mellan henne och 
Anton Sejnehed (S).  
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§ 122  Dnr KS 2024/000736-1 

Interpellation till Socialnämndens ordförande Rolf 
Lindström (M) angående utskrivningsklara patienter 

Dagens sammanträde  
I interpellation från Charlotte Sternell (C) till socialnämndens ordförande Rolf Lindström (M) ställs 
följande frågor:  
 

1. Hur många dagar hittills i år har Oskarshamns kommun haft betalningsansvar för 
färdigbehandlade patienter?  

 
2. Hur mycket har Oskarshamns kommun betalat till regionen hittills i år och vad är prognosen 

för helåret?  
 

3. Vilka åtgärder har vidtagits och kommer att vidtas för att öka Oskarshamns kommun 
måluppfyllelse på kort sikt?  

 
4. Vilka åtgärder kommer att vidtas för att öka Oskarshamns kommuns måluppfyllelse på lång 

sikt?  
 

5. Är kommunens mål en måluppfyllelse på 100 % eller vilket mål har Oskarshamns kommun 
satt upp?  

 
Rolf Lindström (M) besvarar interpellationen enligt följande:  
 

1. 258 dagar hittills i år. 62 i februari, 49 i maj, 89 i juli och 58 i augusti.  
 

2. Hittills har kommunen betalat 2,2 miljoner kronor och några fakturor återstår. Prognosen är 
satt till 3,5 miljoner kronor.  

 
3. Interna processer har setts över bl.a. när det gäller in- och utflyttningar från boenden. 

Arbetssättet för fördelning av korttidsplatser har ändrats och hanteras av 
biståndshandläggarna istället för boendesamordnaren. Samverkan med regionen har 
utvecklats ytterligare och förutom dagliga samverkansmöten i SIVH hålls även möten varje 
vecka med chefer från respektive verksamhet för att diskutera platssituationen på sjukhuset i 
Oskarshamn. Trygg hemgång infördes i oktober 2023 och har gett positivt resultat. 
Arbetssättet möjliggör att fler går hem med insatser istället för korttidsboende samt att 
personer på korttidsboende får stöd i samband med hemgång. Jag har ingen exakt siffra på 
hur många korttidsplaceringar som har undvikits, men kan konstatera att arbetssättet med 
trygg hemgång varit mycket lyckosam. Vi har också tecknat avtal med flera av länets 
kommuner om möjlighet att köpa korttidsplatser och vi har köpt ett flertal platser av Högsby 
kommun. Nu har vi tecknat avtal om att ha tillgång till fyra platser i Högsby för korttid och 
växlar. 

 
4. Den 1 oktober införs arbetssättet Trygg hemgång i kommunen. I korthet innebär det att två 

”lotsar” har anställts som ska fungera som särskilt stöd för att skapa trygghet i hemmet i 
samband med utskrivning från sjukhus. Lotsarna ska hjälpa till att utforma hemtjänsten för 
de första veckorna hemma och först därefter ska biståndshandläggaren bedöma det mer 
långsiktiga behovet av stöd. På det sättet är förhoppningen att antalet medborgare som 
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behöver korttidsboende ska kunna minska samt att våra hemtjänstbeslut ska bli mer 
träffsäkra. Arbetssättet har bedrivits framgångsrikt i många andra kommuner och exempelvis 
Hultsfred. Vi har ärenden uppe i nämnden för beslut i oktober om att utöka antalet platser på 
Elefanten samt bibehålla hela Nygläntan i Kristdala istället för omställning. Vi har även lagt in 
projektering för nytt äldreboende i investeringsplanen. 

 
5. I den överenskommelse som har beslutats av Länsgemensam ledning mellan regionen och 

länets kommuner är målsättningen 0 utskrivningsklara dagar. Indikatorn för ekonomisk 
kompensation är genomsnittet 0,8 vilket innebär att en kommuns betalningsansvar inträder 
först då snittet överstiger 0,8. Det beräknas då genom att antalet utskrivningsklara dagar 
divideras med antalet inlagda personer under samma period. Som exempel i juli månad 
hade kommunen 4 utskrivningsklara dagar på 62 personer (0,06) och i augusti 24 
utskrivningsklara dagar på 68 personer (0,35). Hittills i år är totala genomsnittet 0,86 och det 
beror på februari och april enligt ovan. Överlag är vi duktiga på att ta hem färdigbehandlade 
patienter och ”propparna” uppstår när vi har fullt på korttidsboendena. Genomsnittet på 
utskrivningsklara dagar under de senaste tolv månaderna är 0,59 dagar. 

 
Charlotte Sternell (C) tackar för svaret och därefter följer en interpellationsdebatt mellan henne och 
Rolf Lindström (M).  
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§ 123 
 

Anmälningsärenden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Följande ärenden noteras som anmälda:  
 
• KS 2024/000663 Bildningsnämndens styrning och uppföljning av mål/löften 

Oskarshamns kommun 
• KS 2024/000617 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 

2024-10-01 - Uppföljning e-förslag 
• KS 2024/000625 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 

2024-10-01 - Svar på e-förslag 6/24 - Trafiksituation 
Kolberga 

• KS 2024/000627 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-10-01 - Svar på e-förslag 7/24 - Övergångsställe 
södra vägen 

• KS 2024/000668 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-10-01 - Inrättande av politisk styr- och referensgrupp 
för arbetet utifrån Inriktning för idrottsanläggningar i 
Oskarshamns kommun 

• KS 2024/000690 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-10-01 - Val av referensgrupp för arbetet utifrån 
Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns kommun 
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TID: 2024-11-05 07:08:49 +01:00
IDENTIFIKATIONSTYP: Svensk e-legitimation
IDENTIFIKATIONS-ID: _098af0b5bfe13f50b52e73f3b0e29288b0
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NAMN: Frida Margareta Welin
TID: 2024-11-05 08:13:44 +01:00
IDENTIFIKATIONSTYP: Svensk e-legitimation
IDENTIFIKATIONS-ID: _0691a74acba77613733e1a27080e059c70

Certifierad av Comfact Signature
Accepterad av alla undertecknare
2024-11-05 08:13:50 +01:00
Ref: 164628SE
www.comfact.se

Validera dokumentet | Användarvillkor
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